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Protokół Nr 61/2023 
 
ze wspólnego posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Miasta 
oraz Komisji Budżetu  
 
Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
 
w dniu 18 stycznia 2023 r. 
 
 
Obrady Komisji otworzyli Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – Kamil 
Stelmasik oraz Komisji Budżetu – Andrzej Pałka stwierdzając quorum na podstawie 
listy obecności (w załączeniu).  
 
Wspólne posiedzenie Komisji odbyło się w Miejskim Ośrodku Sportu i Rekreacji  
w Ostrowcu Świętokrzyskim, przy ul. Świętokrzyskiej 11, rozpoczęło się o godz. 
15.06. 
 
Członkowie Komisji Budżetu oraz Komisji Strategii i Rozwoju Miasta obradowali 
według zaproponowanego porządku obrad (w załączeniu). 
 
 
Członkowie Komisji obradowali według następującego porządku obrad: 
 

Ad I/Opiniowanie projektów uchwał w sprawie: 
 

1) ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu przy obliczaniu zwrotu 
rodzicom kosztów przewozu dzieci, młodzieży, uczniów niepełnosprawnych 
oraz rodziców do placówki oświatowej (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 
uchwały. 

 

2) realizacji przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski Programu „Asystent 
osobisty osoby niepełnosprawnej” - edycja 2023 (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 
uchwały. 

 

3) realizacji przez Gminę Ostrowiec Świętokrzyski Programu „Opieka 
wytchnieniowa” – edycja 2023 (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 
uchwały. 
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4) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 
pomocy w zakresie dożywiania oraz odstąpienia od zwrotu wydatków w 
zakresie dożywiania w formie posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci 
produktów żywnościowych w ramach wieloletniego rządowego programu 
„Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023 (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 
uchwały. 

 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie ustanowienia wieloletniego programu 
osłonowego w zakresie dożywiania dzieci pod nazwą: „Posiłek w szkole  
i w domu” na lata 2019-2023 (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 
uchwały. 

 

6) rozpatrzenia skargi na Prezydenta Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 
(projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji Budżetu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt 
uchwały. 
Członkowie Komisji Strategii i Rozwoju Miasta jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

 

7) rozpatrzenia skargi na Dyrektora Publicznej Szkoły Podstawowej Nr 5  
w Ostrowcu Świętokrzyskim (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Radny M. Giemza stwierdził, że na poprzednim posiedzeniu komisji padło pytanie, 
czy szkoła była organizatorem obozu. Radny A. Pałka odpowiedział, że 
organizatorem obozu było stowarzyszenie. Radny ponadto poinformował, że 
nastąpiło naruszenie praw dziecka, dyrektor dopełnił obowiązku i przekazał skargę 
dalej do Rzecznika Dyscypliny dla Nauczycieli. Radny J. Wrona stwierdził, że z 
uzasadnienia wynika,  
że dyrektor szkoły przekazała skargę, co spowodowało, że jest ona bezzasadna.  

 
Członkowie Komisji Strategii i Rozwoju Miasta - w głosowaniu: 7  głosami za, przy 
braku głosów przeciwnych i 3 wstrzymujących się - pozytywnie zaopiniowali  
w/w projekt uchwały. 
Członkowie Komisji Budżetu - w głosowaniu: 7  głosami za, przy braku głosów 
przeciwnych i 1 wstrzymującym się - pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

 

8) wyrażenia zgody na bezprzetargowe wynajęcie części nieruchomości 
gruntowej (projekt uchwały w załączeniu): 
 
Członkowie Komisji Strategii i Rozwoju Miasta jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
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9) wyrażenia zgody na zawarcie aneksu nr 1 do Porozumienia 
Międzygminnego pomiędzy Gminą Ostrowiec Świętokrzyski a Gminą Kunów w 
zakresie lokalnego transportu zbiorowego (projekt uchwały w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji Strategii i Rozwoju Miasta jednogłośnie pozytywnie 
zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

 

10)  przeznaczenia w 2023 roku środków finansowych na realizację zadań 
wynikających z przejęcia zarządzania drogą krajową nr 9 w zakresie 
zagospodarowania i utrzymania zieleni w obrębie Ronda Republiki 
Ostrowieckiej oraz Ronda Powstania Styczniowego (projekt uchwały w 
załączeniu): 

 
W dyskusji, która wywiązała się nad przedłożonym projektem uchwały 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik stwierdził, że 
temat ponownie wraca. Radny zapytał, czy tak duże pieniądze muszą być wydawane 
na utrzymanie rond, może należałoby te ronda obsadzić bylinami, co znacznie 
zmniejszyłoby koszty. W odpowiedzi na stwierdzenie radnego Naczelnik Wydziału 
Ekologii i Infrastruktury – P. Mazik poinformował, że na  ten rok wydział właśnie 
zaplanował obsadzenie ronda roślinami wieloletnimi, natomiast ograniczy się 
nasadzenia bratków, które w pewnej części pozostaną, gdyż są bardzo efektowne. 
Radny D. Strojny stwierdził, że zadaniem kierowcy nie jest obserwowanie, jakie 
kwiaty są posadzone na rondzie. Naczelnik P. Mazik stwierdził, że pan radny sam 
sobie odpowiedział, ale z drugiej strony wiele osób zwraca uwagę na poprawę 
wizerunku miasta. Odpowiadając na pytanie radnego Wł. Sajdy Naczelnik P. Mazik 
odpowiedział, że rondem zarządza Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad, 
natomiast kwestia utrzymania czystości leży po stronie gminy. Jeśli chodzi o Rondo 
Solidarności, na ten cel przeznaczane są mniejsze środki. Następnie głos zabrał 
radny J. Wrona, który wyjaśnił kwestię zagospodarowywania rond, których płyta 
może przybrać różną formę: m.in. może być wybrukowana lub obsiana trawą (co 
pociągnie za sobą dalsze koszty). Zdaniem radnego, jeśli gmina decyduje się na 
wydatkowanie takich środków, to jest to również aspekt promocyjny. Radny zwrócił 
uwagę, że w sytuacji, kiedy budowany jest łącznik pomiędzy Aleją XXV-lecia 
Wolności a ul. Opatowską i tamtędy będzie miała przebieg droga krajowa nr 9, to 
dwie ulice Sandomierska i Opatowska stracą status drogi krajowej. Nawiązując do 
kwestii zieleni Naczelnik P. Mazik stwierdził, że pasy drogowe na tyle są uzbrojone, 
że mówimy tutaj przede wszystkim o nasadzeniach zastępczych i o zieleni 
izolacyjnej. Następnie głos zabrał radny  
M. Giemza stwierdzając, że radni są reprezentantami mieszkańców i to do nich 
mieszkańcy zgłaszają uwagi, że środki idą na utrzymanie zieleni, a nie ma pieniędzy 
na remonty dróg – i to mieszkańców denerwuje. Przewodnicząca RM - I. Renduda - 
Dudek zapytała, czy kwota, która jest proponowana w projekcie uchwały, jest niższa 
niż w ubiegłym roku? Naczelnik P. Mazik wyjaśnił, że kwoty te są na porównywalnym 
poziomie. Odpowiadając na pytanie radnego D. Strojnego dotyczącego kosztorysu 
Naczelnik P. Mazik wyjaśnił, że 80 tys. zł będą kosztować materiały, reszta to koszty 
obsługi. Radny M. Łata stwierdził, że trzeba wziąć pod uwagę również fakt, że przy 
tych pracach zatrudnieni są mieszkańcy miasta. Radny A. Głąb stwierdził, że  
z uzasadnienia wynika, że będą to rośliny jednoroczne, dopiero potem jest mowa  
o roślinach wieloletnich. Naczelnik P. Mazik poinformował, że wszystkie uwagi 
zgłoszone przez radnych w dyskusji zostaną wzięte pod uwagę, natomiast trzeba 
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pamiętać, że już kilka lat temu pojawiły się sygnały, że ronda są bardzo zaniedbane. 
Głos zabrała również Sekretarz Miasta – A. Niedbała informując, że generalnie 
kwestia ta jest dość kłopotliwa, nawet z uwagi na fakt, że trzykrotnie był ogłaszany 
konkurs na inspektora ds. zieleni i niestety, nikt się nie zgłosił.  

 
Członkowie Komisji Strategii i Rozwoju Miasta - w głosowaniu: 7  głosami za, przy 
braku głosów przeciwnych i 2 wstrzymujących się - pozytywnie zaopiniowali  
w/w projekt uchwały. 
Członkowie Komisji Budżetu - w głosowaniu: 7  głosami za, przy braku głosów 
przeciwnych i 1 wstrzymującym się - pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 

 

11)  udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Ostrowieckiemu (projekt uchwały  
w załączeniu): 

 
Członkowie Komisji Budżetu - w głosowaniu: 7  głosami za, przy braku głosów 
przeciwnych i 1 wstrzymującym się - pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
Członkowie Komisji Strategii i Rozwoju Miasta - w głosowaniu: 9  głosami za, przy 
braku głosów przeciwnych i wstrzymujących się - pozytywnie zaopiniowali w/w 
projekt uchwały. 

 

12)  zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia pożyczki w Narodowym 
Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Warszawie (projekt 
uchwały w załączeniu): 
 
Wyjaśnień w kwestii w/w projektu uchwały udzielił Skarbnik Miasta – S. Kijak 
informując, że dotyczy to zakupu autobusów, dotacja i pożyczka zostają przeniesione 
na rok przyszły. W uzupełnieniu Wiceprezydent Miasta – D. Smoliński dodał, że w tej 
kwestii nie ma wyroku Krajowej Izby Odwoławczej.  
 
Członkowie Komisji Budżetu - w głosowaniu: 8  głosami za, przy braku głosów 
przeciwnych i wstrzymujących się - pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
 
 

Ad II/Sprawy różne: 
 
Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik zapytał,  
czy członkowie Komisji Strategii mają jakieś uwagi, czy pytania? 
 
Wobec braku zapytań Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta –  
K. Stelmasik zakończył obrady Komisji Strategii i Rozwoju Miasta. 
 
Obrady Komisji Strategii i Rozwoju Miasta trwały do godz. 15.49. 
 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu – A. Pałka kontynuował realizację porządku obrad 
Komisji Budżetu: 
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cd. Ad I/Opiniowanie projektów uchwał w sprawie: 

 

13)  zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 
Świętokrzyski na 2022 r. (projekt uchwały w załączeniu): 
 
W dyskusji nad projektem uchwały radni przedyskutowali kwestię budowy 
zadaszenia muszli koncertowej oraz pumptrack’a. 
 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
 

14) zmieniająca uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2022 – 2029 (projekt uchwały w załączeniu): 
 
Skarbnik S. Kijak zwrócił się do radnych o naniesienie poprawki w załączniku nr 1 do 
projektu uchwały, gdzie w tytule załącznika jest rok 2022, a powinien być 2023. 
Następnie odpowiadając na pytanie Przewodniczącej RM Skarbnik wyjaśnił, że jeśli 
chodzi o przebudowę ul. Trzeciaków, chodzi o budowę łącznika pomiędzy  
ul. Siennieńską a Bałtowską.  
 
Członkowie Komisji jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali w/w projekt uchwały. 
 

Ad II/Sprawy różne (m.in. propozycje do planu pracy Komisji): 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu - A. Pałka zwrócił się do członków komisji  
o zgłaszanie propozycji do planu pracy komisji na 2023 r. 
Następnie głos zabrał radny J. Wrona, który – nawiązując do inwestycji drogowych 
wykonywanych w osiedlach – stwierdził, że Prezydent Miasta wielokrotnie mówił, że 
gmina nie zaciąga kredytów. Z drugiej strony gdyby te kredyty były, to wiele zadań na 
osiedlach byłoby już zrealizowane. Ponadto radny stwierdził, że łącznik od ul. Żabiej 
do ul. Zagłoby powinien być realizowany w ramach zadania celu publicznego.  
 
Poza tym innych spraw nie zgłoszono.  
 
Na tym obrady zakończono. Posiedzenie Komisji trwało do godz. 16.06. 
 
Protokołowała:  
 
 

 

Przewodniczyli: 
 
Przewodniczący Komisji  
Strategii i Rozwoju Miasta RM 
 
 
Kamil Stelmasik 

Marta Kamińska 
 

 
Przewodniczący Komisji Budżetu RM  
 
 
Andrzej Pałka 

 


